
ZŠ a MŠ Roztoky u Jilemnice 

Nový školní rok jsme zahájili v naději, že budeme moci chodit do školy co nejdéle. Přesto jsme 

byli obezřetní a hned od prvních dnů jsme se „opřeli“ do učiva, abychom dohnali skluz z jarní výuky 

v co nejkratším termínu. Museli jsme vypustit i řadu tradičních společných akcí, protože jeden ze 

základních požadavků z hlediska hygieny se týkal prolínání dětí různých tříd. To bylo již od samého 

počátku zakázáno. 

Září proběhlo jinak celkem standardně, dokonce zahájily činnost i některé kroužky, včetně 

výuky náboženství. 9. září se uskutečnila již zjara plánovaná schůzka rodičů žáků 2. třídy s paní učitelkou 

Marešovou, přítomna byla i paní ředitelka a její zástupkyně. Setkání proběhlo ve vstřícné atmosféře, 

došlo k ujasnění některých nedorozumění a domluvil se systém vzájemné zpětné vazby – jak od paní 

učitelky směrem k rodičům, tak od rodičů k paní učitelce.  

Ke konci měsíce už bohužel začalo rušení některých naplánovaných akcí pro učitele, např. 

semináře týkajícího se právního vědomí, setkání výchovných poradců apod. Ještě jsme stihli 8. října 

uskutečnit z dubna odložené testování SCIO pro 9. třídu v rámci přípravy na přijímací zkoušky, 13. října 

pátá třída absolvovala jízdy na dopravním hřišti v Košťálově a pak už nastoupila nejprve rotační výuka 

II. stupně a po dvou dnech zákaz přítomnosti všech žáků v základní škole.  

Přešli jsme tedy na distanční výuku. Měli jsme již zkušenosti z jara, proto jsme se dohodli, že 

bude vhodné, když postupně celá škola zavede jeden způsob předávání úkolů a výuky. Pan učitel 

Doskočil založil i žákům I. stupně školní e-maily, aby měli s pomocí rodičů přístup do prostředí 

Microsoft Teams. Do podzimních prázdnin jsme se zaměřili pouze na zadávání úkolů a poskytování 

zpětné vazby žákům, mezitím jsme se proškolili v on-line vysílání a od začátku listopadu jsme začali 

pravidelně on-line vysílat žákům od 5. do 9. třídy. Vypracovali jsme rozvrh, který respektoval 

doporučení ministerstva školství a také základní hygienické normy ve vztahu k času strávenému dětmi 

u počítačů. První on-line hodina probíhala od 9.00 do 9.45, druhý vyučovací blok pak od 10.00 do 11.30 

maximálně (vyučující jej mohl rozdělit na více částí, proložit podle aktuální únavy žáků přestávkou či jej 

zkrátit). 

Každý tento vyučovací celek musel být učiteli samozřejmě důkladně připraven. Nejen po 

stránce metodické, ale i po stránce technické. Běžná výuka se od této liší v mnoha bodech – kvůli 

lepšímu připojení děti většinou nemají zapnuté kamery, takže učitel nevidí, zda se žák opravdu věnuje 

práci, nebo na chvíli poodešel. Děti mají možnost se v programu hlásit zvednutou ručičkou, často ji však 

zapomínaly zase vypnout, takže to chvílemi vypadalo, že skoro celá třída chce mluvit, ovšem po 

vyvolání se stěží našel jeden žák, co by odpověděl. Potýkali jsme se s řadou technických problémů – tu 

vypadával internet, tu zase nebylo pořádně slyšet, žáky to ze schůzek „vyhazovalo“ apod. Stačilo, aby 

venku padal sníh, a už nám spojení zlobilo. I proto učitelé příliš nevyužívali možnosti práce z domova 

(tzv. Home Office) a chodili raději do školní budovy, kde je internetové připojení kvalitnější. A právě 

nyní plně doceňujeme to, že jsme pokryli prostory celé školy signálem WiFi. Bez toho si v současnosti 

už výuku ani neumíme představit. 

Jinak ale musíme konstatovat, že přístup většiny žáků k tomuto typu vzdělávání byl v pořádku. 

Na on-line hodiny chodili pravidelně, pokud se někdo nemohl dostavit, rodiče jej omluvili. Našly se 

samozřejmě i výjimky, ale nebylo jich mnoho. Pokud jde o odevzdávání vypracovaných zadání, tam už 

byla situace horší.  

Žáci I. stupně nosili některé úkoly do krabic připravených před školou, zde si je pak opravené 

vyzvedávali a zase je vraceli ke kontrole. I paní učitelky I. stupně však postupem času zvládly on-line 

výuku přes Teamsy a svým žákům pravidelně vysílaly. Několik žáků, kteří nebyli vybaveni dostatečně 



vhodnou technikou, si vypůjčilo potřebné IT vybavení ve škole. Nabízeli jsme i možnost využití 

3měsíčního datového balíčku od T-mobilu zdarma, ale o tuto službu neměl zatím nikdo zájem. 

V on-line prostředí se odehrávala i různá školení, další celoživotní vzdělávání pedagogů či 

setkání ředitelů škol. Na nich si ředitelé sdělovali vzájemné zkušenosti ze stávající formy výuky, 

konzultovali postup v rámci probíhajících projektů, řešili aktuální problémy. 

18. listopadu se do škol 

vrátili žáci 1. a 2. ročníku. Třídní 

paní učitelky uvítaly děti ve škole 

s velkou radostí, protože u těchto 

nejmenších jsou výpadky 

v docházce do školy znát nejvíce a 

jejich případná výuka na dálku je 

nejnáročnější i z hlediska zátěže 

rodičů. Na konci listopadu se nám 

vrátily i zbývající třídy a začala opět 

rotační výuka žáků II. stupně. 

Tentokrát první týden zasedli ve 

škole sedmáci a osmáci (spolu 

s devátou třídou, která nerotuje, 

ale chodí stále, pokud se 

neocitneme v 5. stupni 

celorepublikových opatření), 

následující týden pak šesťáci. 

Vše se zdálo na dobré 

cestě. Ale tak, jako se nedá 

předvídat, jak se bude vyvíjet stav 

v celé České republice, i u nás přišla 

komplikace. V pátek 4. prosince 

v odpoledních hodinách jsme 

dostali od Krajské hygienické 

stanice Libereckého kraje 

informaci, že jedna paní učitelka z mateřské školky je pozitivní na onemocnění covid-19, proto musela 

jít celá mateřská škola do karantény. Ve středu 9. 12. přijede odběrová sanita a otestuje všechny ostatní 

zaměstnance MŠ a děti. V ideálním případě, když nebude nikdo další pozitivní, by karanténa měla trvat 

do 12. 12. Budeme tedy doufat, že vše dobře půjde, v pondělí 14. 12. se zase s dětmi z mateřské školy 

setkáme přímo ve školce a budeme moci užívat předvánoční čas společně. 

V letošním roce se neuskuteční ani vánoční besídka. Je nám to líto, ale jsou okolnosti, které 

neovlivníme. Pokusili jsme se dětem nahradit alespoň vánoční trhy – za peníze utržené v předchozím 

roce jsme nakoupili materiál a výrobky, které děti zhotoví ve škole, si pak odnesou domů. 

Doufáme, že přes svátky se situace v celé republice zklidní a že v novém roce se sejdeme ve 

škole v co nejvyšším počtu, abychom se mohli nejen vzdělávat a rozšiřovat si obzory, ale také si užívat 

kamarádů a všeho pěkného, co s sebou školní docházka přináší. 

S přáním klidného a radostného prožití vánočních svátků 

ZŠ a MŠ Roztoky u Jilemnice 


